
Geachte mevrouw van der Wal 

Als jachthouder ben ik betrokken bij 2 jachtvelden met met jacht, beheer en schadebestrijding. 

Vanuit die betrokkenheid zijn ook de contacten met grondgebruikers gegroeid. Samen zorgdragen 

voor gezonde wildpopulaties is een prachtige uitdaging.  

Uw voornemen tot sluiting van jacht op haas en konijn slaan wel een deuk in de motivatie om mij 

hier vrijwillig voor te blijven inspannen. 

Al 12 jaar een jachtveld van 40 hectare in Oostelijk Flevoland. 

Hier nog nooit 1 haas geschoten, eenvoudigweg omdat ik dat niet verantwoord vind. Op dit veld 

komen helaas niet meer dan 1 à 2 hazen voor. Ondanks mijn inspanningen van predatoren 

vermindering (kraai en vos) worden het er niet meer. De kwartel en veldleeuwerik populatie nemen 

mede door mijn inspanningen wel toe. Ook een paartje kieviten lukt het jaarlijks om jongen groot te 

krijgen. Konijnen heb ik in deze omgeving nog niet waargenomen. 

Voor mij onbegrijpelijk dat de jacht op hazen openblijft in Oostelijk Flevoland maar wel wordt 

gesloten in Utrecht.  

Sinds 8 jaar pacht ik ook een veld van 62 hectare in de provincie Utrecht.  

De aantallen hazen stijgen in dit veld. Vooraf gaand aan het jachtseizoen 2021 telden wij met de 

warmtebeeldkijker in 3 telrondes een gemiddelde van 36 hazen. Verantwoord is het dan om 

maximaal een derde van dit najaar bestand te oogsten/benutten. 

  

Aan de hand van de jaarlijkse faunatellingen en afschotcijfers komt het mij als een volslagen 

willekeur over, dat jacht op hazen in Utrecht dit jaar niet geopend gaat worden. 

Want ik herken het beeld totaal niet dat het slecht zou gaan met de hazenpopulatie in Utrecht want 

je struikelt over de hazen.  

1. Op basis van welke faunatellingen is men tot het besluit gekomen om de jacht op het haas in 

Utrecht te sluiten?  

2. Waarom zijn de Sovon en W en R telresultaten voldoende voor u om daar beleid op te 

ontwikkelen terwijl de uitvoerders van beheer en schadebestrijding met een ander verhaal 

komen?  

3. Waarom zijn de jaarlijkse telcijfers van jagers niet meegenomen voor uw beleidsvorming? 

Faunatellingen 

Als jager wil ik me graag inspannen om door de FBE gevraagde faunatellingen uit te voeren. Dat kost 

mij en de wildbeheereenheid veel tijd en inspanning. Ik verwacht dan ook dat die telgegevens op een 

behoorlijke manier worden gebruikt voor het ontwikkelen van beleid.  

Het is voor mij onbegrijpelijk dat gebiedsgerichte tellingen van Wildbeheereenheden, die door de 

faunabeheereenheden provinciaal verwerkt zijn, terzijde te schuiven als zijnde niet bruikbaar.  

 

Uw keuze om zoveel inventarisatie gegevens uit de prakrijk naast u neer te leggen terwijl WBE’s een 

wettelijke status hebben, is voor mij onbehoorlijk. Dat zal zeker impact hebben op vrijwilligers inzet 

voor faunabeheer en schadebestrijding. 

De Sovon hazentelling 

Op basis van een vogeltelling, waar de bij toeval geziene hazen worden genoteerd, geeft niet echt een 

beeld van de hazenstand. Dat is niet een overtuigend telprotocol maar nattevingerwerk. 

Daglichttellingen van het haas zijn niet zo zinvol omdat het haas een schemer- en nachtactief dier is. 

    

Daarom verzoek ik u om een breed gedragen telprotocol te ontwikkelen om de staat van 



instandhouding beter te kunnen bepalen. De update van dit telprotocol zou ook rekening moeten 

houden met de huidige stand van techniek, te denken valt aan de inzet van warmtebeeldkijkers. Zou 

dit niet een betere oplossing zijn waarmee alle partijen vrede mee zouden kunnen hebben? 

Oproep om uw voorgenomen besluit te herzien of aan te passen 

Ik roep u dan ook op, uw voornemen om de jacht op het haas in 3 provincies niet te openen te 

herzien. Beter zou zijn om bijvoorbeeld de jachtperiode in te korten of een maximaal aantal hazen 

per 100 hectare te laten schieten.  

Daarnaast meer te sturen op biotoopverbetering. Verbetering van het maaibeleid. Enz.  

Hiermee behouden vrijwilligers in het landelijk gebied hun motivatie voor zinvolle en relevante 

activiteiten. 

Met vriendelijke groet, 

Erik van Til 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

Wanneer en hoe u als jager bent opgeleid en wat er ook jaarlijks bij komt 

kijken wat betreft de jachtakte etc. 

• Hoe lang u al betrokken bent bij één of meerdere jachtvelden. 

• Dat u natuurlijk alleen al vanuit die betrokkenheid gemotiveerd bent om te 

zorgen voor gezonde wildpopulaties. 

• Dat u die populaties voortdurend monitort en het gebied als geen ander kent . 

• Hoe u daadwerkelijk zorgvuldige invulling geeft aan uw wettelijke verplichting 

om in uw jachtveld een redelijke wildstand te handhaven of bij het ontbreken 

daarvan deze bevordert. 

• Hoe u zorgvuldige invulling geeft aan uw wettelijke verplichting om schade te 

voorkomen van in uw jachtveld aanwezige wildsoorten. 

• Hoe warmtebeeld u wellicht beter zicht op de populaties verschaft. 

• Dat u het beeld dat het slecht zou gaan met hazen waarschijnlijk totaal niet 

herkent. 



• Dat u bereid blijft om al die uren aan tellingen en registratie te blijven 

besteden, als die gegevens ook fatsoenlijk worden benut voor adequaat beleid. 

• Dat benuttingsjacht de basis is voor faunabeheer in de breedte. 


